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Vi er som udgangspunkt glade for, at der er taget et initiativ til udarbejdelse af en pårørendepolitik. 

Vi er bekendt med at der har været en proces med de pårørende, som har været positivt og meget 

konstruktivt.  

Men der mangler noget i denne politik. Den giver meget udtryk, for at være et værktøj til at minimere 

”konflikterne” imellem bostederne og pårørende. Men den beskriver desværre ikke hvordan man udvikler 

tilbuddene i et fælles samarbejde, til glæde for borgerne. Der mangler også en klar definition til hvordan vi 

udvikler nogle overordnet handleplaner, med fokus på udvikling af vores bosteder og hvem som sidder til at 

udarbejde disse. 

Beskrivelsen af hvad en pårørende er og at de besidder en viden, som kan/bør komme i betragtning i 

samarbejdet omkring borgerne. Men vi skal også huske at man i samarbejdet, har en arena med klare 

retningslinjer, for at beskytte borgernes retssikkerhed, uden at nogle kommer i ”klemme”. 

Det er vigtigt at vi mindst 1 gang årligt tager et ”service” tjek af udviklingen på denne politik. Dette kan ske 

med de interessenter, som arbejder med politikken. Dette skal sikre at den blive holdt i live og ikke samler 

støv i skuffen. Her er det vigtigt at vi får beskrevet, hvem som har et ejerskab på politikken. 

Den sidste passus i politikken bør ændres fra håb til handling. Vi skal handle og ikke håbe. 

Vi hæfter os også ved at, politikken, meget specifikt kun henvender sig til pårørende til borger på vores 

bosteder. Det vil give mere værdi, at man ser på alle pårørende, til nogle borgere med særlige behov. På 

den måde vil vi kunne skabe grobund for, at vi udvikler området mere nuanceret. 
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